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Dagsorden til 4. bestyrelsesmøde 2022-2023 
Deltagere:  

• Philip Vivet (Kommunal repræsentant) - Formand 

• Lone Børlum (Repræsentant fra organisationer og foreninger) - Næstformand 

• Troels Thylstrup (Repræsentant fra organisationer og foreninger) 

• Steffen Nørgaard (Forældrerepræsentant)  

• Line Schnoor (Forældrerepræsentant)  

• Poul Straagaard (Medarbejderrepræsentant) 

• Patrick Nordskov (Medarbejderrepræsentant) 

• Agnete Fredslund Schmidt (Elevrepræsentant) 

• Mille Høgsbjerg Bækkegaard Jensen (Elevrepræsentant) 

• Allan Bjørnskov Hansen (Ungdomsskoleleder) 
• Anders Ørskov (Viceungdomsskoleleder) 

• Gæster: Fritidsafdelingen (Holger, Kristina & Sarah) 

Dato og tid: Torsdag den 23. marts 2023 
kl. 17:00-19:00 
Sted: UngHerning, Gl. Skolevej 76 
Mødeleder: Philip 
Referent: Anders 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 Emne  Punkt 
type1 

Tid og ansvarlig Indstilling Referat 

1  Fravær/Afbud  O 2 min - Philip  Lone afbud 
 

2 Gennemgang af referatet 
fra sidste møde 

D 5 min - Philip Er der emner eller punkter, der skal følges op på? Ingen kommentarer. 

3 Tema: Tilsyn med fritids-
afdelingen 

0+D 60 min - Holger Fritidsafdelingen står for en proces med drøftelse 

af fritidsafdelingens aktiviteter i sæson 2023/24 

Holger giver en kort introduktion til fritidsafdelin-
gen. Fritidstilbud, er det eneste ungdomsskolen 
SKAL udføre. 

 
1 O: orientering; D: drøftelse; B: beslutning 

http://www.ungherning.dk/
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Det indstilles at punktet drøftes og tages til efter-

retning. 
 

Sarah og Kristina fortæller om fritidsundervisningen i 
UngHerning. Se bilag. 
 
Spørgsmål til onlinehold. De udbydes i samarbejde 
med andre Ungdomsskoler. Det er en succes og har 
mange tilmeldinger. 
 
Unge mødes og danner fællesskab om noget fælles 
tredje. Hold, samarbejdspartnere, projekter, fritids-
jobs, udviklingspotentialer blev gennemgået og forkla-
ret. 
 
Bestyrelsen blev sat overfor følgende opgaver: 
 

1. Sorter spørgeskemaerne efter, hvad I synes, 

er relevant for undersøgelsen. 

Tirsdag, torsdag er en god dag. Overvægt af 

1-5 gange. Lige mange fra 17-19 og 19 og 

frem. Ikke mange lige efter skole. Det er ikke 

muligt at sige om det har en effekt, at under-

viseren er én man kender. 

Det har stor betydning at man kender nogle 

på holdet. Kan en UngHerning flytte unge til 

foreningslivet. 

Det kunne være interessant at vide hvorfor der 

er et så stort  

Få gange er vigtigt, da en kort forpligtigelses-

periode. 

Kontaktelever. Fokusgruppe med elever. Det 

kunne være interessant at undersøge forskel-

lige lokale kulturer.  

Fødekæde til foreningslivet hvordan kan det 

gøres. Der er en balance mellem at give de 
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unge de ønsker eller skabe det de ikke vidste 

de ønsker. 

 
2. Overvej hvad I vurderer, behovet er for fritids-

undervisningen for Aulum skoles unge 

3. Er der dilemmaer forbundet med fritidsunder-

visningen generelt og i så fald hvilke? Kvanti-

tet frem for kvalitet.  

4. Er der noget, vi mangler viden om? 

 Kontingent for juniorklub-
ber 
 

D+B 5 min – Allan Det er UngHernings bestyrelse, der fastsætter kon-
tingentet for juniorklubberne. Kontingentets stør-
relse skal balanceres mellem hensynet til UngHer-
nings økonomi og hensynet til medlemmernes 
økonomi, således vi ikke afholder nogen fra med-
lemskab grundet egenbetalingen – her tænkes 
særligt på familier med lav indkomst. 
 
De seneste sæsoner har kontingentet været sat til 
566,- kr/sæson fordelt på 2 betalinger af 283,- for 
hhv. efterår og forår. Ledelsen indstiller, at kontin-
gentet hæves til 600,- kr/sæson fordelt på 2 beta-
linger af 300,- for hhv. efterår og forår. Ledelsen 
foreslår samtidigt, at vi fastholder muligheden for 
at give børn i særlige situationer friplads. 
 

Det indstilles at punktet drøftes og at der træffes 

beslutning om kontingentets størrelse. 
 

Der er noget psykologisk i at betale 283 frem for 
300.  
UngHerning har kørt to sæsoner med nuværende 
pris.  
 
Det er muligt at søge fritidspas for juniorklubber. 
Det er vigtigt, det bliver kommunikeret ud. Det skal 
desuden ud til lærerne, at det er en mulighed.  
 
Det godkendes at prisen sættes op til 600 kr pr sæ-
son fra næste sæson. Det aftales desuden, at Ung-
Herning undersøger, om prisændring har indvirkning 
på medlemsantallet.   

5 De unges punkt O+D 10 min – De 

unge 

Elevrepræsentanterne orienterer om status på ar-

bejdet i det fælles elevråd og medbringer eventu-

elt emner/ønsker fra det fælles elevråd. 

 

Evaluering af demokratidagen.  
Agnete havde nogle gode workshops. Mille: Der var 
gode workshops, men der var ikke så meget energi i 
skriveprocessen i DGI.  
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Gerne en tilbagemelding på demokratidagen, set 

fra et ungeperspektiv. 

 

Det indstilles at orienteringen tages til efterret-

ning. 

 

Mega fede oplæg. Godt stillet op. Har fået noget 
med tilbage på skolerne, som vi kan bruge.  
Fik bl.a. remedier til at kunne formidle ude på sko-
lerne. Vil anbefale, at det bliver afholdt næste år. 
Vil gerne have det fælles elevråd med i planlægnin-
gen.  
 
Drøftelse omkring et evt. ungdomshus i Herning i 
huset no.7. Mille deltog. Hvad skulle et sådan inde-
holde? 

6 Orientering om proces på 

specialundervisningsom-

rådet i Herning Kommune 

 

O 10 min – Philip & 

Allan 

Orientering om processen frem til nu. 

 

Det indstilles at punktet tages til efterretning. 

 

Beskrivelsen af kommende skoletilbud ligger nu til 
grund for den kommende politiske behandling, om 
hvorvidt, der skal arbejdes videre med projektet.  
 
Muligheden er blevet drøftet en del i arbejdsgruppen. 
Hvad skal den målgruppe tilbydes, hvis man lukker 
Muligheden, som man kender den. 
 
Tilbagemelding. Det er et godt skriv.  
 
Der igangsættes en proces omkring forslag til navn. 
   

7 Nyt fra afdelingerne, her-

under ”bestyrelsen med 

på job” 

D 5 min - Allan Bilag med status fra afdelingerne udsendes inden 
mødet sammen med forslag til aktiviteter, hvor be-
styrelsen kan deltage. 
 
Er der ønske om at ”tage med på job” i den kom-
mende periode? 
 
Det indstilles at det udsendte materiale drøftes og 
tages til efterretning. 
 

Der blev spurgt ind til sygehusundervisning. To timers 
undervisning om dagen.  
 
Minihal: Der er et køkkenområde, værksted, 2 under-
visningslokaler og en minihal. 
 
Er den nye struktur i SSP/fritid faldet på plads. De en-
kelte teams har haft indflydelse på arbejdsopgaver og 
fordeling af disse. 

8 Økonomi O 5 min - Allan Status på forbrug Budget pr. 20/3-23: 29.880.000 kr. 
Forbrug pr. 20/3-23: 5.769.569 kr. 
Forbrugsprocent pr. 20/3-23: 19,30% 
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Års % 2,65/12: 22,08% 
 
Mindre forbruget på 2,78%, skyldes blandt andet at 
månedslønnen for marts ikke er bogført endnu – den 
kan først aflæses i forbrugsprocenten d. 25/3. 
 
Ændringer i budgettet fra 29.764.000 i januar til 
29.880.000 = 116.000 skyldes 

• 35.000 kr. tilført til personaleforsikring (er til-
lagt vores budget fremadrettet iflg. FV) 

• 81.000 kr. tilført ekstra til barselsudligning (er 
nu tillagt vores budget fremadrettet iflg. FV) 

 
Forventet lønudgift på månedslønsansatte i marts = 
ca. 1.615.225.  
Dette vil medføre et forbrug på 7.384.794 kr. for jan 
t.o.m. marts – svarende til 24,71% Med en års % på 
3/12 = 25% svarer det til et mindre forbrug på 0,29% 
 

X Evt. O 5 min - Alle Orientering  
 

Ungdomsbladet uddelt. 
 
Troels: Ungeprofilundersøgelsen se graferne igen-
nem.  

Y Godkendelse af referatet B 5 min - Anders Det indstilles at referatet godkendes  

 
 
Godkendelse af referatet:  
 
 
 
 

Bestyrelsesformand 

Philip Vivet 

 



- 6 - 

 


